



LEVEL 3

Story #12 Little Bread Riding Hood! 小麵包帽！

Essential Question

如何用想像力改寫傳統童話故事？

How can I use my imagination to rewrite classic fairy tales?

Pre-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Have you heard the story of the Little Red Riding Hood?	你有聽過小紅帽的故事嗎？
2	What's the key lesson the story teaches?	小紅帽的故事教了什麼道理？

During-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	(Page 1) What story do you think Master Phoenix Claw is going to tell?	(第1頁) 猜猜鳳爪師傅會說什麼故事？
2	(Page 6) Who do you think is following Little Bread Riding Hood?	(第6頁) 你認為是誰在跟蹤小麵包帽？
3	(Page 9) What fairy tale do you think the Three Little Baos are based on?	(第9頁) 你覺得三個小包子是從哪一個童話故事改編的？
4	(Page 15-16) Do you think Little Bread Riding Hood believes that Big Flatbread is her Grandma?	(第15-16頁) 你認為小麵包帽真的以為眼前的人是奶奶嗎？

Post-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	What are some of the differences between the original fairytale and the one in the story?	小麵包帽和小紅帽的故事有什麼差別？
2	Which version do you prefer?	你比較喜歡哪一個版本？
3	Are there other fairy tales you can think of that could be changed?	你能想出其它能夠被改編的童話故事嗎？
4	What other changes would you make to the story to make it more interesting and fun?	你可以做出什麼樣的改變，讓故事變得更精彩？

Fun activity: rewrite a fairy tale you love as food characters.

活動時間：重新改編一個童話故事，把故事裡的人物全部變成你愛吃的食物！